
 

 

 

以梦为笔，书写未来 

 
  高贵林孔子学院在 2025 年 5 月至 7 月间举办了 2025 年 BC 省中小学生

中文写作比赛。本届中文写作比赛以 “十年后的我”为主题,吸引了广大学

习汉语的中小学生踊跃投稿。 

比赛采用网络提交作品的方式进行。活动主办方邀请了资深汉语教师和

汉语教学研究人士组成了评判小组，对所有参赛作品从主题﹑内容﹑逻

辑﹑结构﹑遣词造句等方面综合评阅，最终评选出了各组别共计 49 份

优秀作品分别获得一等奖﹑二等奖﹑三等奖和特别奖。比赛组办方将为

所有参赛选手均颁发参赛证书，获奖选手还将获得奖金。同时，高贵林

孔子学院将推荐优秀作品在孔院网站上登载。 

活动中，同学们尽情展开想象的翅膀，用细腻的笔触描绘了自己未来

的职业梦想、人生目标以及对社会的贡献。有的同学希望成为科学家，

探索宇宙奥秘；有的梦想成为一名教师，传承知识与文化；还有的立志

投身环保事业，守护地球家园。字里行间洋溢着青春的朝气与对未来的

美好期待。 

通过本次活动，同学们既锻炼了汉语语言表达能力，又对未来进行了

规划和展望，充分展示了加拿大本土中小学生的汉语学习成果。 

有关颁奖事宜,主办方将以邮件通知各位参赛者。 

 

 

 

 

 



 

 

Writing the Future with Dreams as the Pen 

 

From May to July 2025, the Confucius Institute in Coquitlam hosted the 2025 BC 
Chinese Writing Contest for K-12 Students. This contest theme was "Me in Ten 
Years" and the contest attracted enthusiastic submissions from Chinese learners 
across the province. 

Participants submitted their entries online. A judging panel of experienced Chinese 
language teachers and researchers evaluated all entries based on theme, content, 
logic, structure, and language sentences. Ultimately, 49 outstanding works were 
selected across categories, receiving first prizes, second prizes and third prizes. All 
contestants will receive participation certificates, and winners will be awarded cash 
prizes. Selected works will be featured on the website of Confucius Institute in 
Coquitlam. 

In their submissions, students unleashed their imaginations and painted their vivid 
future dreams with delicate strokes. Some envisioned becoming scientists exploring 
cosmic mysteries. Others aspired to be educators perpetuating knowledge and 
culture while some pledged to protect the planet through environmental work. Their 
words radiated youthful vitality and hopeful anticipation for tomorrow. 

Through this contest, students practiced their Chinese writing skills while 
articulating their visions for the future, showcasing the remarkable progress of young 
Chinese learners in Canada. 

Award presentation details will be notified to all the winners via email. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 2025 年 BC 省中小学生中文写作比赛获奖名单 

Winners List of 2025 BC Chinese Writing Contest for K-12 Students 

 
一等奖 First Prize 

裴一诺 
Yinuo Pei 

齐梓瑜 
Joanne Qi 

董加华 
Jenifer Jiahua 

Dong 

陈霭明 
Aiming Chen 

Alice Huang Beini Sun   
二等奖 Second Prize 

梁一泽 
Zoey Liang 

陈安德 
Ender Chen 

石译霖 
Steven Shi 

吴佑文 
George Wu 

祝嘉谣 
Catherine Zhu 

缪雨曦 
Icey Wu 

叶腾心 
Chloe Ye 

凌子蕙 
Emma Ling 

 
Emma Yu 

刘美鹭 
Natalie Liu 

金瑶 
Maggie Jin 

冯韵睿 
Trinity Fung 

闫雅晴 
Maggie Yan 

范思睿 
Serina Fan 

吴凯文 
Kevin Wu 

 
Angela Zhang 

彭煜珊 
Yolanda Peng 

   

三等奖 Third Prize 
孙亨力 

Henry Sun 
刘语珊 

Bethany Liu 
蒋丹笙 

Daniel Jiang 
祝嘉谦 

Evan Zhu 
许昕妤 

April Xu 
董奕成 

Jayden Dong 
隋若婉 

Elisa Sui 
 

Alexander He 

马荣泽 
Gloria Ma 

刘美姿 
Chloe Liu 

 
Adele Cai 

李昊熙 
Milly Li 

周泉 
Jessica Zhou  

刘念祖 
Ethan Liu 

郑羽涵 
Helen Zheng 

隋若瑶 
Reina Sui 

倪雨潇 
Sophie Ni 

 
Yvonne Hu 

夏一心 
Annie Xia 

石晶晶 
Crystal Shi 

徐芷婷 
Elena Xu 

 
Wei Miao Fu 

  

 特别奖 Special Prize  
 

Sophia Behar  
蒋悦瑛 

Chloe Jiang  
黄美丽 

Miya Wong 
 

 

 


